学案 3   Grammar and Usage
Teaching aims: （学习目标）

1. Develop the students’ ability of using the grammar rules to make correct sentences.

2. Help the students to grasp the rules of subject-verb agreement and the object complement.

3. Use the compound sentences introduced by neither…nor…, either…or…, not only…but also…

4. Learn the object complement
Teaching important points (学习重点)

------ Grasp the rules of subject-verb agreement and the object complement.

Teaching difficult points: (学习难点)

  ------ The rules of subject-verb agreement
Teaching methods:

1. Students-centered.

2. Teacher and students’ interaction

3. Multimedia way.

Teaching Steps:

Task 1. Learn the object complement

Step 1. Help the students to review the different types of objects.

Step 2. Learn the object complement by doing the exercises .

Step 3. Help the students to summarize the grammar rules.

Task 2. Learn the subject-verb agreement.

Step 1. Ask the students to fill in the blanks with the correct verb forms.

Step 2. Help the students to summarize the grammar rules.

Step 3. Ask the students to do Part A and Part B.( p.51)
Grammar rules of subject-verb agreement:

主谓一致指“人称”和“数”方面的一致关系。一般情况下，主谓之间的一致关系由以下三个原则支配： 

语法一致原则 (grammatical concord) 

意义一致原则 (notional concord) 

就近原则 (principle of proximity) 

（一）语法一致原则 

　   用作主语的名词词组中心词和谓语动词在单、复数形式上的一致，就是语法一致。也就是说，如果名词中心词是单数，动词用单数形式；如果名词中心词是复数，动词用复数形式。例如： 

　1. This table is a genuine antique. 

　2. Both parties have their own advantages. 

（二）意义一致原则 

　  有时，主语和谓语动词的一致关系取决于主语的单、复数意义，而不是语法上的单、复数形式，这样的一致关系就是意义一致。例如： 

　1. A barracks was attacked by the guerilla. 

　2. The United States is a developed country. 

　3. This pair of trousers costs fifty dollars. 

（三）就近原则 

　  有时，谓语动词的单、复数形式决定于最靠近它的词语。 

例如： 1. Either my grandsons or their father ______(be) coming. 

　     2. Not his daughter but  my  friends _______(agree) with him. 

　     3. Neither Richard nor I _______(be) going. 

       4. Not only he but also I ____(be) interested in sports.

More rules:

一．集合名词做主语的主谓一致问题。 有些集合名词， 如：  crew, committee, family, gang, government, group, class,  staff, team, union等，当表示一个整体时，谓语动词用单数，当表示其中的成员时，谓语动词用复数。 

例如： 1.The family ______(be)a happy one.

2. The family ______(be) kind.

通常作复数的集体名词包括police, people, cattle,等，这些集体名词通常用作复数。 

例如： 1. The British police ______ (have)only very limited powers. 

2. Cattle _______(feed) on grass. 

二. 主语 + as much as, etc的主谓一致问题 

　 当主语后面跟有由as much as, rather than , more than, no less than 等引导的从属结构，或跟有由as well as, in addition to ,with, along with, together with, except等引导的词组时， 其后的动词形式取决主语的形式。 

例如： 1. The vessel, with its entire crew and cargo ______(be) lost. 

2. The ocean, as well as the gulf and the bay, _______(provide)good fishing. 

3. John, rather than his roommates, ______(be) to blame. 

4. Hugh, as well as his two sisters, _______(be)vacationing in Wyoming this summer. 

5. Some of the employees as much as the manager ______(be)responsible for the failure. 

6. My husband, more than anyone else in the family, ______(be longing) to go there again. 

三．以表示数量概念的名词词组作主语的主谓一致问题 

　1. 当主语为表示确定数量的名词词组时，如果数量概念被看做一个整体，动词用单数. 

例如：(1)The treasurer considered that twenty dollars _____(be) not too much to ask. 

(2) "Two months ___(be) too short a time," General manager warned, "we must hurry up." 

　2. 如果作主语的名词词组是由“分数/百分数+ of”词组构成，其动词形式 取决于of词组中名词的类别。 

例如：(1) Two-thirds of the people present______(be) against the plan. 

(2) Over twenty percent of the city _____(be) destroyed in the war. 

3.两数相减或相除，谓语动词用单数；两数相加或相乘，谓语动词可用单数，也可用复数。 

例如：(1) Sixty minus seventeen _______(leave) forty-three. 

(2) Forty-two divided by six ______(be)seven. 

(3) Six and eight makes/make fourteen. 

4. 如果主语由"one in/one out of + 复数名词" 构成，在正式语体中，动词用单数。 

例如： (1) One in ten students has passed the examination. 

(2) One out of twelve bottles _____(be) left untouched.. 

5. 如果主语是由“many a +名词" 或“more than one +名词"构成，随后的动词遵循“语法一致”原则，用单数。 

例如：(1)Many a person in these circumstances ______(have) hoped for a long break. 

(2)More than one student _______(have) failed the exam. 
四．单、复数同形的名词作主语时，按意义一致的原则。作单数意义时，谓语动词用单数，反之，谓语动词用复数。这类名词有：sheep, fish, deer, means(方法), works(工厂), Chinese, Japanese等。

例如：(1) Every means ____(have) been tried out without much result. 

(2) All means _____ (have) been tried out without much result.　 

(3) This shoe works _____(be)set up in 1980.  

(4) Those shoe works _______(be) all set up in 1980.   

五． 不定代词each, every, no所修饰的名词及each…and each…, every…and every…, no…and no…, many a …and many a…结构作主语时，谓语动词仍用单数形式。

例如：(1) Every man and every woman _____(be) at work.     

(2) Many a desk and many a bench ______(be) to be taken out of the hall.   

六．表示成双成套的名词，如：chopsticks (筷子), compasses, clothes, glasses, jeans, scissors, shoes, socks, trousers等，作主语时，谓语动词通常用复数形式；但如与a kind of, a pair of, the pair of, a series of 连用，作主语时，谓语动词用单数形式。

例如：(1) The trousers ______ in the drawer.          

(2) There ______ a pair of shoes under the bed.      

(3) The pair of shoes ______ rather expensive.    

七．并列结构充当主语表示整体概念时，即指的是同一人，同一事物或同一概念，谓语动词用单数形式，这时and后面的名词没有冠词。英语中并列结构表示整体概念的有：

⑴　相关名词并列表示整体概念。如：　

iron and steel 钢铁　  law and order 治安　 bread and butter　黄油面包

⑵　配套事物。如：

a watch and chain 一块带链的表  a needle and thread针线 a coat and tie配有领带的上衣

A knife and fork is needed for a western meal.　吃西餐时要用刀和叉。

The cart and horse is coming.　　　　　　　　马车来了。

⑶　表示兼职或有多个称呼的人。如：

the worker and poet　　这位工人兼诗人

The writer and teacher is speaking at the meeting.  这位教师兼作家正在会上发言。

⑷　两个完全重合的概念并列。如：

aim and end 　 目的　　　　　　　　  truth and honesty 　　真诚

capacity and efficiency 　效能　　　    love and affection　　　情感

To love and to be loved _____(be) the great happiness.　　　　　　爱与被爱是幸福。

Going to bed early and getting up early ______(be) a good habit.　　　早睡早起是好习惯。

八. “分数或百分数＋of＋名词”构成的短语及由“a lot of, lots of, plenty of, half of, a heap of, heaps of ＋名词”构成的短语作主语时，谓语动词的数与短语中of后面的名词的数保持一致。

例如：(1) More than 70 percent of the surface of our planet _______ covered by water.　

(2) One third of the students _____ girls in our group. 

九． a number of＋复数名词作主语，谓语动词用复数：the number of＋复数名词作主语，谓语动词用单数。

例如：(1) A number of students ______(be)going for a picnic this weekend.  

(2) The number of days in February this year _____(be) 28.   

十. “the＋形容词（或过去分词或现在分词）”如：the brave, the poor, the rich, the blind, the young, the old, the sick, the wounded, the injured, the unemployed, the dying, the living 等结构担任主语表示一类人时，谓语动词常用复数形式；但也有少数的形容词或过去分词与定冠词连用指个别或表示抽象的概念时，谓语动词用单数。

例如：(1) The young ______(be) more active than the old in the work.  

(2) The injured in the accident _____(be) taken to the hospital.　　

(3) The beautiful attracts all the tourists.　　　　　　

十一. 动名词、不定式短语和从句作主语，谓语动词用单数形式。

例如：(1) To learn a foreign language ______(be) not so difficult as you think.　

(2) Smoking _______(be) bad for health.　　　　　　　　　　

(3) That he has won the game ______(be)known to us all.　　　

但what引导的主语从句所指的具体内容是复数意义时，谓语动词一般用复数形式。 

例如：(1) What we need _____(be)more time.　　　　

(2) What we need _____(be) good teachers.　　 

